
   

RÅD/Nævn: Fritidsnævnet 2018 - 2021 MØDE NR.:   06 / 2019 

SAGSTYPE: Referat MØDEDATO: 9. december 2019 

MØDESTED: Stort mødelokale, Lynge Idrætsanlæg MØDETID: kl. 17.30–20.00 

TILSTEDE:  
Viggo Janum (Kultur- og Idrætsudvalget) 

Theodore Gbouable (Kultur- og Idrætsudvalget)  

Lena Becker (Hovedområde 1, DOF Fritidsskoler) 

Poul Møller Hansen (Hovedområde 2, Allerød Idræts Union) 

Dorte Paludan (Hovedområde 2, Allerød Idræts Union) 

Henrik Bo Frederiksen (Hovedområde 2, Børne- og 

ungdomsorganisationernes samråd) 

Torben Olesen (Hovedområde 2, Børne- og ungdomsorganisationernes 

samråd og Allerød Ungdomsskole) 

Steen Hagstrøm (Hovedområde 2, Foreningssamvirket Pensionisthuset) 

Peter Bent (Hovedområde 2, Repræsentant for foreninger, som har 

aktiviteter for handicappede) 

Jørn Winther Jepsen (Repræsentant for det selvorganiserede fritidsliv) 

Jacob Poulsen (Leder af fritidsområdet, Allerød Kommune) 

Hans Dyrby Kloch (Teknisk chef, Allerød Kommune) 

AFBUD:  
Kim Barslev (Hovedområde 1, LOF Øresund) 

 

EJ MØDT:  

 

1.  

Kl. 17.30-17.40 
Godkendelse af dagsorden 
 

Referat Jørn fremsendte inden mødet nedenstående kommentarer til punkt 6 bilag 

2. 

Kl. 19.10 – 19.30: Vedr. Budget 2020 

JWJ efterlyste KIU’s behandling af budgetforslag fra Fritidsnævnet – 

specielt vedr. pulje til udvikling og forsøg – oplyste at den pt. er kr. 

1.000,00.  

Viggo oplyste at indstillingen var afløst af ny bevilling på kr. 400.000. 

Efterfølgende – under debatten om nytænkning af tilskudsordninger - gav 

Esben udtryk for at alle forslag til nytænkning var velkomne. 

 

JWJ efterlyste at den omtalte analyse af tilskudsordninger som 

forvaltningen og DIF/DGI arbejder på bliver offentlig tilgængelig – eller 

kan hentes på  http://aktivalleroed.dk/tilskud/  - hvilket forvaltningen 

tilkende gav at ville ske. 

 

Kl. 20.30 – 20.50: Dialog med Jesper Holdflod 

JWJ takke for oplæg og deltagelse og spurgte om fremtidsmulighederne 

for samarbejdet – hvortil Jesper tilkendegav, at han gerne så samarbejdet 

udfordret og afprøvet. 

Else Vad tilføjede, at der skal være noget i det for begge parter. 

 

Den 3. nederste linje på side 2: ”Ros for afholdelse af mødeformen denne 

gang” hører vel hjemme under afslutningen. 

Beslutning  Dagsorden godkendt  

 

2.  

Kl. 17.40-17.55 
Godkendelse af og opfølgning på referat af møde i 
Fritidsnævnet 21. oktober 2019. 
 

Bilag Referat af møde i fritidsnævnet 21-10-2019 

Referat  



   

Beslutning og 

ansvar 

Referat godkendt Fritidsnævnet 

 

3. 

Kl. 17.55-18.15 
Meddelelser og gensidig orientering 

 
1. Meddelelser 

 Referat af møde i Kultur- og Idrætsudvalget 11/11 og 2/12. 

 Økonomioversigt voksenundervisning 

 Aktiv Fritid 2020 og kommunens 50-års jubilæum 

 Bevilling fra DIF/DGIs foreningspulje til brugerrådet for 

Lillerødhallerne til etablering af udendørs træningsområde.  

 
2. Gensidig orientering  

 

3. Orientering ved ungdomsskolen 
 

Bilag 1. https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-referater  

2. Opdateret økonomioversigt - tilskud til voksenundervisning 

Referat 1.  

 Jacob orienterede kort om møderne i Kultur- og Idrætsudvalget 11/11 

og 2/12.  

 Voksenundervisningsområdet blevet drøftet. Lena og Jørn mener at der 

er sket et uhensigtsmæssigt skred de seneste 10 år. 

 Lena ønsker at man i oversigten får en opdelt almen timerne, så man 

kan se hvad der er hhv. almen- og instrumental undervisning samt 

foredrag. 

 Jørn orienterede om møde med borgmesteren, formanden for KIU og 

citymanageren (Susanne Karlsson) om jubilæumsfejring ifm. Aktiv 

Fritid. Det blev aftalt at der afvikles kick-off møde d. 13. januar med 

foreninger og øvrige potentielle aktører. Fritidsnævnet er vært og 

styregruppen for jubilæum er ansvarlig for planlægning og afvikling. 

 Jørn noterede at det er en udfordring at ansøgningsfristen for 

jubilæumspuljen (spor 4) er inden kick-off mødet.  

 Dato for Aktiv Fritid drøftet, Dorte mener at Aktiv Fritid er placeret for 

tidligt efter sommerferien, hvilket kan afholde nogle foreninger fra at 

deltage.  

 Jacob orienterede om at det har været drøftet at flytte Aktiv Fritid, men 

at dette ikke er besluttet, så d. 15. august fastholdes.  

 

2.  

 Poul orienterede om at tumlebane arrangement om søndagen i 

Blovstrødhallen går rigtig godt. Herudover orienterede Poul om at 

hovedbestyrelsen (BIF) er i dialog med forvaltningen om etablering af 

udendørsfitnessområde og e-sports lokale i Blovstrødhallen. 

3.  

 Torben orienterede om, at ungdomsskolen har afviklet 

bestyrelsesseminar, hvor samhørighed og rekruttering af unge frivillige 

bl.a. blev drøftet. Torben orienterede desuden om, at ungdomsskolen 

er gået lidt ned deltagermæssigt fra 407 deltagere i 2018 til 364 

deltagere i 2019. Herudover orienterede Torben om, at ungdomsskolen 

har stor succes med babysitter kursus, og at ledelsen og bestyrelsen 

overvejer, hvordan der kan laves flere kompetenceudviklingskurser. 

Endvidere orienterede Torben om, at ungdomsskolen besøger skolerne i 

forsøg på at rekruttere flere deltagere.  

Beslutning og 

ansvar 

Fritidsnævnet understøtter at foreninger og øvrige 

aktører inviteres til kick-off møde om fejring af 

jubilæum d. 13. januar 

Fritidsnævnet 

Problematik vedr. ansøgningsfrist for jubilæumspuljen. Hans 

 

https://www.alleroed.dk/politik/dagsordener-og-referater


   

4.  

Kl. 18.15-18.35 
Aftensmad 
Carstens Diner serverer julemenu 

 

Referat  

Beslutning og 

ansvar 

  

 

5. 

Kl. 18.35-18.50  
Videreformidling af konferencer og årsmøde 
 

 Videreformidling af relevant viden fra IRH konference 

 Videreformidling af relevant viden fra DFS konference 

 Videreformidling af relevant viden fra temadag 

 
Bilag  

Referat  Poul og Dorte orienterede om IRH konferencen der var fokuseret på 

vidensdeling om tilskudsregler og især det at gøre puljerne 

nemmere at administrerer og søge.  

 Jørn, Peter og Lena orienterede om DFS konferencen. Det var en 

fin dag hvor man var vidt omkring - der blev talt om alt fra 

madfællesskaber, biblioteker til kulturpolitik.  

 Jacob orienterede om temadag om fremtidens idrætsfaciliteter der 

tog afsæt i den netop udgivet rapport Fremtidens idrætsfaciliteter - 

organisering, styring og ledelse der er udgivet af Syddansk 

Universitet og Idrættens Analyseinstitut. På temadagen 

præstenterede den ledende forsker fra SDU rapportens nøgletal og 

anbefalinger og Idræts- og Kulturchefen i Gladsaxe kommune 

præsenterede Gladsaxes metoder til at opnå øget udnyttelse af 

fritidsfaciliteter. Alt i alt et meget inspirerende temadag.  

Beslutning og 

ansvar 

  

 

6. 

Kl. 18.50-19.10  

 

Opfølgning på Kultur- og Idrætsudvalgets dialogmøde d. 27. 
november 2019 

 
 Opfølgning på drøftelse vedr. samarbejde omkring forebyggelse og 

sundhedsfremme, genoptræning og social inklusion. 

 Opfølgning på hvordan udvalget, forvaltningen og fritidsnævnet 

kan forbedre kommunikationen til foreningerne og brugerne. 

  

Bilag 1. Præsentation til dialogmøde 27.11.2019 

2. Forvaltningens noter fra dialogmødet 27.11.2019 

3. Gribskov Kommune slutevaluering Grib livet – hold dig på toppen 

Referat  Jørn havde uddybende spørgsmål til fritidsnævnets budgetforslag.  

 Poul mener at initiativretten ligger hos Sundhed-, Velfærd og 

Beskæftigelsesudvalget.  

 Jørn mener at fritidsnævnet bør være vært for et dialogmøde, hvor 

man med foreningerne kan drøfte mulige indsatser ift. 

forebyggelse, sundhedsfremme, genoptræning, social inklusion mv. 

 Der var enighed om at fritidsnævnet skal bidrage til at skabe de 

gode historier om eksisterende indsatser.  

 Dorte fortalte at Stutsborg Rideklub har et godt samarbejde med 

Allerød Kommune ift. inklusion af psykisk sårbare i foreningslivet. 

 Fritidsnævnet drøftede hvordan man kan samarbejde med 

visitationen ift. aktivitetstilbud.  

  

Beslutning og 

ansvar 

Fritidsnævnet ønsker at invitere foreningerne til en 

inspirationsaften med fokus på forebyggelse, 

sundhedsfremme, genoptræning og social inklusion. Dette 

aftales på førstkommende møde i 2020.   

Jacob 



   

 

7. 

Kl. 19.10-19.40 

 

Gennemgang af eksisterende tilskudsordninger, budget 

2020 og nytænkning af tilskudsordninger  
 

 Kort præsentation af budget 2020 og de eksisterende 

tilskudsordninger.  

 Fritidsnævnet er velkommen til løbende at stille forslag til 

styregruppen for nytænkning af tilskudsordninger. For 

Fritidsnævnet er Dorte Paludan, Lena Becker, Torben Olesen, Else 

Vad udpeget til styregruppen. For Kultur- og Idrætsudvalget er 

Esben Buchwald (formand) og Axel Nielsen udpeget til 

styregruppen. 1. styregruppemøde afvikles d. 10. december.   

Bilag 1. http://aktivalleroed.dk/tilskud/  

Referat  Viggo præciserede at det er det nuværende folkeoplysende budget 

som er rammen for styregruppens nytænkning.  

Beslutning og 

ansvar 

Fritidsnævnet anmoder om at analyse af tilskudsområdet 

gøres offentlig tilgængelig og at fritidsnævnet orienteres 

herom, når det sker. 

Jacob 

 

8. 

Kl. 19.40-19.50 

 

Informationsfolder til Allerød på X og Tværs 2020 
 

Jævnfør referat og beslutning d. 19. august 2019 punkt 9 har 

forvaltningen være i kontakt med JS Danmark.  

JS Danmark fortæller forvaltningen, at de er meget interesseret i at 

samarbejde med styregruppen for Allerød på X og Tværs omkring en 

informationsfolde, men at de desværre ikke kan udarbejde et udkast 

baseret på program 2019 og henviser til deres referencebrochurer (bilag).   

 

Styregruppen for Allerød på X og Tværs bedes tage stilling til om JS 

Danmark til Allerød på X og Tværs 2020 skal udarbejde en 

informationsfolder. 

Forvaltningen vurderer at det rent økonomisk bliver omkostningsfrit pga. 

annoncesalg, men at der skal forventes et ressourcetræk i styregruppen 

og forvaltningen.      

Bilag 1. https://presentation.jsdanmark.dk/Presentation/0CD0F295-A50C-4906-

B1CF-CA3275B1916C?ShowVideo=false  

Referat  

Beslutning og 

ansvar 

Styregruppen er ikke interesseret, så JS Danmarks tilbud 

afvises. 

Jacob 

 

http://aktivalleroed.dk/tilskud/
https://presentation.jsdanmark.dk/Presentation/0CD0F295-A50C-4906-B1CF-CA3275B1916C?ShowVideo=false
https://presentation.jsdanmark.dk/Presentation/0CD0F295-A50C-4906-B1CF-CA3275B1916C?ShowVideo=false


   

9. 

Kl.19.50-20.00  
Mødeplan 2020 og punkter til næstkommende møde 

 
Forvaltningen forslår følgende mødedatoer for fritidsnævnet i 2020: 

 

 Man.10. feb.  Man. 20. apr. 

 Man. 15. jun.  Man. 17. aug. 

 Man. 5. okt.  Man. 7. dec.  

 

Er der behov planlægningsmøder vedr. Aktiv Fritid/50-års jubilæum og 

Allerød på X og Tværs forslås disse afviklet i maj måned.  

 

Kultur- og Idrætsudvalgets mødekalender 2020:  

6. jan. 6. feb. 5. mar. 2. apr. 

7. maj 8. jun.  10. og 31 aug. 

21. sept. 29. okt. 30. nov.    

 

Fritidsnævnets mødekalender 2019:  

28. jan.  18. mar.  

13. maj   19. aug. 

9. sept.(aflyst) 21. okt.  9. dec. 
 

Bilag  

Referat  

Beslutning og 

ansvar 

Forvaltningen forslag til mødeplan 2020 er vedtaget, med 

ændring af d. 10. februar til d. 17. februar og mødet i 

august faslægges på et senere tidspunkt afhængigt af Aktiv 

Fritid og Allerød på X og Tværs. Forvaltningen indkalder til 

møderne via Outlook.  

Jacob 

Følgende dagsordenpunkter ønskes på mødet d. 17. februar. 

- Inspirationsaften som nævnt i punkt 6.  

- Orientering om nytænkning af tilskudsordninger 

- Orientering om 50-års jubilæum.  

- Formidling af relevante nyheder(pressemeddelelser) som 

fast punkt på dagsorden i 2020.  

Jacob  

 

10.  

Kl. 20.00- 
Eventuelt 

Referat  Viggo takkede for god behandling i Fritidsnævnet. Han giver hermed 

”stafetten” videre til den nye formand for Kultur- og Idrætsudvalget, 

Merete Them Kjølholm.  

Beslutning og 

ansvar 

  

 

 

 

 

 


